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Dwangsom Chemours na forse stijging lozing PFAS-stof TFPrA

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Volgens de lid-GS brief van 4 februari 20251 heeft DCMR op die dag, namens Gedeputeerde Staten (GS),

een last onder dwangsom opgelegd aan Chemours vanwege de lozing van de niet vergunde PFAS-stof

TFPrA. Chemours heeft eind 2023 een vergunning aangevraagd om deze stof te mogen lozen, maar deze

aanvraag is meerdere keren afgewezen vanwege onvoldoende informatie. In de laatste aangepaste

aanvraag steeg de aangevraagde lozing van TFPrA onverwacht van 12,3 kg per jaar naar 1.500 kg per jaar,

zonder een duidelijke onderbouwing. Dit is zeer verontrustend. Een dwangsom, die kan oplopen tot €3,75

miljoen, wordt opgelegd wanneer Chemours binnen twee maanden na het dwangsombesluit de

overtreding niet heeft beëindigd. Chemours is al vaker teruggeroepen, maar desondanks zien we dat het

bedrijf afspraken constant niet nakomt. Zo stelden ondergetekende(n) eerder deze maand ook al vragen

over een leidingbreuk bij Chemours. Gezien de ernst van de situatie en de impact op milieu en

volksgezondheid, is het belangrijk om GS hierover te bevragen. 

 

1. Wat zijn de gevolgen voor de omgeving en de volksgezondheid van deze forse stijging in de

aangevraagde vergunning voor de lozing van de PFAS-stof TFPrA? 

Antwoord

Er is geen acuut milieu- of gezondheidsrisico dat direct ingrijpen noodzakelijk maakt. Omdat het een

onvergunde emissie betreft, die in de huidige vorm niet kan worden gelegaliseerd, wordt hiertegen

handhavend opgetreden. Gekozen is voor het handhavingsinstrument van een last onder dwangsom om

deze overtreding te doen beëindigen.
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2. Gezien de forse stijging van de aangevraagde lozing (van 12,3 kg naar 1.500 kg per jaar), heeft GS

onderzocht of Chemours eerdere PFAS-emissies mogelijk ook zijn onderschat? 

Antwoord

DCMR Milieudienst Rijnmond laat gemiddeld twee keer per maand monsters nemen van het afvalwater

om te controleren of de waterkwaliteit voldoet aan de in de vergunning gestelde eisen. Overschrijdingen

van de toegestane jaarvrachten van vergunde stoffen zijn daarbij de laatste jaren niet vastgesteld. 

Wel heeft DCMR in het verleden de aanwezigheid van de onvergunde stoffen perfluoroctaanzuur (PFOA)

en trifluorazijnzuur (TFA) in het afvalwater vastgesteld en is daarop gehandhaafd door het opleggen van

een last onder dwangsom. Provinciale Staten zijn daarover steeds geïnformeerd. 

Gedeputeerde Staten (GS) hebben in de revisievergunning van 2022 voorgeschreven dat Chemours door

middel van nieuwe gevoelige en selectieve analysetechnieken onderzoek moet doen naar de eventuele

aanwezigheid van onbekende, niet aangevraagde, PFAS-verbindingen. Als door middel van nieuwe

technieken blijkt dat in het afvalwater PFAS-componenten aanwezig zijn die eerder niet zijn aangevraagd

en niet vergund zijn, dan zal Chemours de lozing van de nieuwe PFAS-componenten moeten aanvragen.

DCMR zal dan namens GS de aanvraag toetsen op milieueffecten en afhankelijk van het karakter van de

stof, de aangevraagde concentratie en jaarvracht een besluit nemen op de aanvraag. 

3. Hoe beoordeelt GS de effectiviteit van eerdere dwangsommen op het gedrag van Chemours? Hebben

deze geleid tot structurele verbeteringen? 

Antwoord

Bij geconstateerde overtredingen wordt door ons gehandhaafd volgens de Landelijke

Handhavingsstrategie Omgevingsrecht (LHSO) tot de overtreding is beëindigd. Zo heeft DCMR in 2023 aan

Chemours een last onder dwangsom opgelegd voor de lozing van trifluorazijnzuur (TFA). Dit heeft ertoe

geleid dat er sindsdien geen overschrijding van TFA is gemeten in het afvalwater. 

Wij constateren dat ons strikte beleid en onze consequente aanpak zoals vastgelegd in de Nota VTH er

mede toe aan heeft bijgedragen dat Chemours aanzienlijk heeft geïnvesteerd in de reductie van de

uitstoot van PFAS, onder andere door de ontwikkeling en inwerkingtreding van een geheel nieuwe

waterzuivering. Daarmee heeft Chemours de lozing van verschillende PFAS-stoffen, zoals onder meer de

GenX stof HFPO-DA, met 99% kunnen verminderen. 

4. Is voor GS met de onvergunde lozing van TFPrA de grens bereikt, zo nee, waarom niet? en overweegt

GS aanvullende maatregelen tegen Chemours? Zo ja, welke uiterste maatregelen worden overwogen? 

Antwoord

Het is onze rol als bevoegd gezag Omgevingswet om toezicht op bedrijven te houden en zo nodig

handhavend op te treden om vastgestelde overtredingen te doen beëindigen. Bedrijven dienen zich te

houden aan de voor hen geldende wet- en regelgeving. GS hebben niet als doel bedrijven tot sluiting te

bewegen.

Met de Lid GS brief van 19 februari2 bent u geïnformeerd over het eindrapport dat onderzoekers van de

Rijksuniversiteit Groningen en de TU Delft hebben opgesteld over het juridisch onderzoek dat zij in

opdracht van de provincie hebben uitgevoerd. 

 

                                                                

2 2025-02-19 Lid-GSbrief Stolk Zevenbergen Juridisch onderzoek en stand van zaken Chemours.pdf
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De onderzoekers komen tot de conclusie dat op basis van de op het moment beschikbare kennis er voor

de provincie weinig tot geen juridische aanknopingspunten zijn om op rechtmatige wijze de fabrieken van

Chemours geheel of gedeeltelijk (tijdelijk) stil te leggen. Wel kunnen GS volgens de onderzoekers optreden

tegen activiteiten die niet zijn vergund en evenmin kunnen worden vergund gelet op de daardoor

veroorzaakte significante milieuverontreiniging. Met het dwangsombesluit van 4 februari 2025 hebben GS

daartoe een proportionele maatregel genomen.

Den Haag, 4 maart 2025

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA mr. A.W. Kolff


